
aneb Ahoj Pedku, dej mi ještě jedno
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najdi pět rozdílů

motto dne
Koječák bez břucha - jak kastról bez ucha!

Koječačka bez kódele - jak tédeň bez neděle!

aneb Kdo vládne šavlím?

hezká básnička k svátku
Dvě promile, Vlastimile?

Nepřehnals to trošku?
Myslíš, že Ti bod prominu

za kulturní vložku?

Zavři pusu, Vlastimile,
neskládej mi básně.

Radši mě vem do kampusu,
najíme se krásně.

aneb Dneska slaví Vlastimil
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úvodní deník koječáka
Můj milý deníčku,
od rána byla na celé Sokolovně hrozná kosa. Svača se tedy rozhodla, že zavolá 
kompetentním pracovíkům z Technisu, jestli by to nespravili. Ještě před prvním 
divadlem tedy přijel Marek Štětkář, zkontroloval to, celé to raději vypnul a odjel. 
Po dopoledním představení začala být taková kosa, že už nepomáhaly ani ty 
svetry a hercům se začaly dělat u nosů rampouchy. Tak Svača zavolala na Technis 
a řekla, že jim sice moc děkuje, ale jestli by nemohl ještě někdo na chvilku přijet. 
Po obědě se tedy vrátil pan Štětkář, celý ten kotel nahodil zpátky a začala nám být 
stejná kosa jako ráno; ale byli jsme rádi aspoň za to a bez řečí jsme si zase oblekli 
ty svetry.
 Potom na Sokolovně začaly smrdět kuřata, které v kuchyni urputně pekly 
Bedřa s Mončou. Trochu jsme se z toho dusili, ale nijak jsme si nestěžovali, abychom 
vůbec dostali oběd. Na talířku ty kuřata vypadaly celkem dobře a dalo by se říct, 
že i voněly, tak jsme byli spokojení a dali jsme se do jídla. A tam to začalo; stréc 
Milan se po obědě podle svých slov cítil „nějaké zduté“. Odešel tedy na kabinu 
a provedl, co chtěl, načež se rozhodl vrátit se zase do společnosti. Jenomže vtom se 
mu na dveřích zasekla klučka a on se žádnou silou nemohl dostat ven. Lomcoval 
dveřma a volal o pomoc, jenomže nikdo mu neodpovídal. Zoufalý stréc Milan 
se rozhodl, že tedy přeleze zídku do vedlejší kabiny. Jak tak stoupl na tu mísu, 
ujelo mu špatně přidělané prkýnko a Milan v té úzké kabině zavrávoral od stěny 
ke stěně. Nakonec se mu podařilo nějak se přes zídku přehoupnout a na vedlejší 
kabině uviděl Šíru. Když se oba ve zdraví vypotáceli z toalety, šli si postěžovat 
do kuřárny, jaká hrozná věc se jim stala. Milan měl svoje pěkné černé kvádro celé 
upatlané od omítky a Šíra si stěžoval, že je mu z těch kuřat nějak těžko. Bedřa: „Je 
ti těžko? Nemáš tak žrat.“ Svača se tomu smála, až jí zaskočila žvýkačka a potom 
si postěžovala, že už ji z toho bolí břicho; stréc Milan se jí v  obavách zeptal, jestli 
jako z těch kuřat. Svača nakonec taky musela odběhnout a hned na to se Šíra ujal 
vyšetřování. Jako první narazil na Milánka Ligače. Šíra: „Milánku, tobě bylo taky 
blbě z toho kuřete?“ - „Nebylo, já jsem ho neměl.“
 Radim se potom vydal do sálu, aby zjistil, kolik lidí se zúčastní semináře. 
Maruška mu napočítala, že jsou to přesně dvě paní, které se navíc zúčastnily už 
první přednášky ve čtvrtek. Radim si tedy v sále naprosto samostatně vyhlédl dvě 
dámy, které by to podle jeho mínění mohly být, a oslovil je. „Čau holky, jak to jde?“ 
- „Co jak jde?“ - „No jaká byla cesta a tak? … Ježiš pardon, to bude asi omyl!“ - „No 
si myslim.“
 Nakonec náš oblíbený herec Milánek Ligač nepřímo vyjádřil přání, že 
když studuje to herectví v Praze, tak by rád vystoupil před kojetínským publikem 
na přehlídce, jelikož je to jeho srdeční záležitost. Svača tedy musela zavolat Klárce 
Ligurské a řekla jí, jestli by ten úvod k představením dneska nemohl moderovat 
náš Milan, a že už si to rovnou teda vezme celé do neděle.
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recenzor
aneb Co jsme včera pomluvili
Modré z nebe
Soubor: DS Hanácká scéna
                MěKS Kojetín
Autor: Marc Camoletti
Režie: Jana Nováková

Domácí soubor se už podruhé 
na prknech svého festivalu 
představil s inscenací svě-
toznámé situační komedie 
francouzského autora švý-
carského původu Marca 
Camolettiho. Představení 
Modré z nebe ve verzi 2.0 
setřáslo velkou část dětských 
nemocí, které je sužovaly 
v prvním nastudování, 
a uletělo na cestě k brilantní 
jevištní produkci pěkných pár stovek vzdušných mil. 
Ze své první verze si přeneslo vynikající výkon Marie Němečkové v roli Berty, 
solidní jevištní práci Michala Mati i pěkně vytvořenou postavu americké letušky 
Jane v podání Lucie Němečkové. V představené verzi jejich výkony doplnily dvě 
nové představitelky letušek/snoubenek - přesná Jana Nováková (taktéž režisérka 
celého kusu) a elegantní a trochu výstřední Marcela Válková. Největší proměnu 
ovšem prodělalo Modré z nebe s příchodem nového představitele hlavní role 
Bernarda - Radkem Baštincem. Ten budil dojem, jako by měl tu postavu napsanou 
na tělo. S lehkostí zvládal i složité situační zvraty, přesnými reakcemi rozechvíval 
bránice diváků a vůbec se celou inscenací pohyboval jako ryba ve vodě.
Inscenace si s sebou také ze svého předchozího života, jak lektorský sbor neopomněl 
připomenout, přinesla i některé nejasnosti ve sféře prostorového řešení - zcela 
lapidárně řečeno, výprava má z hlediska požadavků předlohy o jeden vchod méně, 
což vyvolává nutnost použít méně přehledné řešení příchodů a odchodů; slušelo 
by se ostřeji stylizovat a tematizovat jednotlivé postavy letušek a vyčistit i systém 
používání rekvizitních znaků.
Výsledkem vývoje je tedy solidní komedie běžící ve svižném tempu, která sice 
není zcela bez chyb, ale je zcela nepochybně schopná diváka po celou dobu skvěle 
bavit.                                                                                                               Akram Staněk
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kolokvium
s herci po představení

Radek Baštinec
Kdy jste se dostal k divadlu?
Zhruba před šesti roky. Chtěl jsem hrát už od dvaceti, ale 
nebyla příležitost. Nějak přes známého jsem se dostal do 
Kroměříže.
Co říkáte na výkony diváků?
Výkony diváků. (smích) Na to, že jich tady bylo tak 
padesát, tak je bylo dost slyšet a reagovali výborně. Jako 
hrálo se nám dneska dobře. Bylo to uvolněný, aspoň nám 
se to tak zdálo.
Co říkáte na diváckou účast?
To není o tom. Někdy hrajeme pro dvacet lidí, někdy pro dvě sta. Jak se to sejde. Byl 
jsem na každém představení tady, takže to je ten lepší průměr. I když na Smotanou 
hadici tady bylo přes sto lidí…
Co říkáte na vaše výkony?
Byly dobré, ale vždycky je potřeba počítat s tím, že jsme to už měsíc nehráli. Báli 
jsme se, abychom na domácí scéně neudělali ostudu. Ale tak celkově si myslím, že 
jsme spokojení. Užívali jsme si to.
Byl jste někdy ve stejné pozici jako v této hře?
V životě? Prakticky pořád. (smích) Né, tak vlastně nikdy, a proto si tu roli užívám. 
Tuhle roli jste si vybral sám, nebo vám byla přidělena?
No právě, když se stala ta tragická věc, že ten hlavní hrdina zemřel, tak mě oslovili, 
jestli bych jim nechtěl pomoct a tu roli se naučit. Já jsem vlastně mezi kojetínský nepatřil 
a do měsíce jsem se to musel naučit. Je to sedmdesát stránek, takže hrůza. Ale nakonec 
to šlo a od toho září to hrajeme myslím po desátý, tak celkem se to daří.

Marcela Válková
Co říkáte na váš dnešní výkon?   
Já myslím, že vcelku dobrý.
Co říkáte na výkon diváků?
No tak ti byli úplně úžasní. To už jsem dlouho nezažila.
Co říkáte na diváckou účast?
No, tak vzhledem k tomu, že to tady hrajeme potřetí… 
A hlavně je to ráno, že jo. Tím, jak se smáli, to ale nahradili 
v plné síle.
Jak jste se dostala k divadlu?
Vždycky jsem chtěla hrát, od dětství. A tím, že jsem byla 
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s diváky po představení

kolokvium

ve škole na pedáku, tak mě bavil hrozně dramaťák a tak jsem k tomu nějak došla. 
A jak dlouho už hrajete?
Právě toto je moje první hra.

Marie Němečková
Jak byste ohodnotila váš výkon v téhle hře?
Můj? Můj osobní výkon? Jelikož to hrajeme už rok, tak si 
to užívám. Text mám celkem zvládnutý. A ten výraz už 
je jiný, než když člověk začíná.
Co výkon celého sboru?
Dneska jsme byli všichni spokojení, dneska se nám dařilo.
Jak byste ohodnotila výkon diváků?
Diváci byli super. Stává se, než nereagují, ale dnes byli suproví. 
Co divácká účast?
Letos se mi zdá, že je to kapánek slabší. Ale když si vezmete, jak je ten sál velký... 
A na sobotu dopoledne je to slušná účast.
Takže si myslíte, že je to tou denní dobou?
Bývá to tak, bývá. A my už jsme hráli letos třikrát, takže nás diváci znají.
Jak jste se dostala k divadlu?
Já jsem pracovala na kulturním středisku jako výtvarnice, takže když tady vzniklo 
divadlo, začala jsem dělat kulisy, rekvizity atd. Pak přišel režisér Karel Nováček 
z olomouckého divadla, a ten potřeboval obsadit jednu roli věštkyně. Pořád jsme 
nikoho neměli a on mi řekl, že by věděl, koho tam dát, a od té doby hraji. Hraji už 
zhruba sedmým rokem.
V kolika hrách už jste hrála?
My se teda specializujeme na tyhle komedie, protože to je pro diváka nejvděčnější. 
My se u toho taky zasmějeme, takže toto je takový náš žánr. Ale ono se to mění, 
protože jsme tady měli hodně lidí z gymnázia, takže to byla trošičku jiná práce, třeba 
právě s Radimem Korábem. A teď máme Janu Novákovou, která nás teď režíruje. 
Vaše role v téhle hře - myslíte, že jste taková i ve skutečnosti?
Jsem, já tady všechny vlastně honím a řídím.

Leona Hrachová
Co říkáte na výkony herců?
Dobrý, hodně dobrý.
Kulisy mají připravené pečlivě?
(kýve hlavou) Jsem velice nadšená.
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Hodláte jít ještě na nějaké jiné divadlo v rámci Divadelního Kojetína?
Šla bych, ale nevyjde mi to časově.
Byla jste někdy herečkou?
Byla, když jsem měla 10 let, tak jsem hrála divadlo. To je pětadvacet let zpátky.
Koukáte radši na televizi, nebo chodíte do divadla?
Radši bych šla do divadla, ale z časových důvodů je to televize. Ale divadlo si víc 
vychutnám.

Věra Stojerová
Co říkáte na tohle divadlo?
Jo, bylo to perfektní, vynikající.
Co říkáte na výkony herců?
Občas nebylo rozumět, ale myslím, že byli dobří.
Chtěla jste se někdy stát herečkou?
No my jsme právě z ochotnického souboru ze Slavkova, 
takže jsme se sem přišli podívat na konkurenci.
A co na tu konkurenci říkáte?
Oni jsou fakt dobří. Fakt dobří.
Jak dlouho hrajete?
(smích) Tak půl roku.

divadelní koječák varuje
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aneb Kdo už umřel

kalendárium koječáka

subjektiv
aneb Ohodnoť si svého koně

„Vincenzi, brrr! Už dost! Vždyť zmrznu!“ volali byste jistě v lázních Jeseník, 
kdybyste připadli do léčebných rukou pana Priessnitze... Většinu neduhů totiž 
kurýroval pomocí ledové horské vody. V nejlepším případě jste si mohli vybrat 
ještě terapii prací... Lákavé, že?
Vincenz by si jistojistě ve svých léčebných pokusech udělal přestávku a zaskočil by 
si na letošní Divadelní Kojetín, stůj co stůj, avšak neúprosná smrt mu to před 162 
lety zatrhla. Kdyby se ale dozvěděl, že letos v dubnu se prudce oteplí, vypálil by 
jako splašený zpět do Jeseníků... dát chladit vodu... a tak.

Modré z nebe
Líbilo se mi to: 36
Nelíbilo se mi to: 0

Názory a dojmy diváků z knihy 
„názorů a dojmů”:
Marcelo, konečně jsem tě viděla v akci. 
Super! Ž. H.
Šikulové!

Komedie o zkrocení
Líbilo se mi to: 24
Nelíbilo se mi to: 0

Názory a dojmy diváků z knihy
„názorů a dojmů”:
S přítelkyní jsme si vystoupení herců užily; 
nejvíce Petruccia a jeho sluhu! Díky vám! 

M. Přecechtělová
Hefký. 
Moc hezké, super výkon všech.
Děkujeme za hezký zážitek.

Rodina Davidíková

Legenda o kytici

Líbilo se mi to: 22
Nelíbilo se mi to: 0

Názory a dojmy diváků z knihy
„názorů a dojmů”:

Boží! Bylo to krásné. Gratuluji!
Mrtvý milenec byl bezkonkurenční!
Představení bylo velice povedené!

Septima GKJ
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frk stréca milana
Jak sem dostal maturitu

Že Hanáci nésó žádní blbci, to už vijó 
všude ve světě, akorát nám nechcó přiznať 
nekery naše patenty. Třeba takovy to dobry 
víno Božolé. Každé si myslí, že to pochází 
z Francie, a při tym to vynašel náš stařéček. 
Dycky dyž měl prázdnó sklinku volal na 
bábinu, kerá se menovala Božena, Božo lé! 
A Francózi to od nás okopčili a fčil s tym 
machrujó.
Abych odčinil škody na hanáckym národu, 
tož sem šel na školu, kde sem dostal aji 
maturitu.
Dyž sem maturoval v Luhačovicách na škole, byly to perny chvile. Névěčí 
problém byla němčina, protože profesorka byla od začátku proti mně zaujatá 
a všeckem učitelom ve sborovně vykládala, že pré reaguju jenom na zvuk, světlo, 
jídlo a rozmnožování. Před celó třídó mně pak neřekla jinak než  prvoku nebo 
Mauglí. Na matematiku sem byl ale chytré, když se mě jednó učitelka zeptala, 
co só  to skaláry a vektor, tož sem jí řekl, že skaláry só rybičky, kery chová náš 
stréček v akváriju a Vektor je po hanácky Viktor. Asi jí táto definica nepostačovala 
a od té doby mě už radši ani nevyvolávala, asi abych ju mojema vědomosťama 
nezahanbil. Tož sem si radši vybral na maturu ekonomiju a dějepis. 
Když nadešel ten slavné deň, zebral sem spolubydlícímu  sako z almary a šel sem 
ukázat, co sem se za ty čtyry roky všecko naučil. Předstópil sem před maturitní 
komisu, všecky sem slušně pozdravil a vytahl sem si otázku. Bylo to stěhování 
národů. Tož sem chvílu tápal a pak sem jim začal vykládať o tym, jak se k nám 
do Bezměrova nastěhovali cigáni, a že je to divné národ, protože se jim nechce 
moc dělať, ale na to se nejak nechytali a furt se ptali na jakyhosi Atylu, keré byl 
přezdívané Bič boží. Chvílu sem přeméšlal a za chvilu sem byl doma a říkám jim, 
že Bič boží je tá pěkná písnička z majora Zemana. Předsedovi maturitní komise 
zaskočila bábovka, keró se dlábil, a zbytek za mě odvykladal náš dějepisář, tož 
aspoň sem se neco aji dozvěděl. V ekonomiji to bylo lepší; když mě na konci teho 
zkóšení předseda dal doplňující otázku, co je opakem monopolu, a já sem mu 
odpověděl, že interpol, tož byl nad míru spokojené a už ani moc neprotestoval. 
Nakonec mně tu maturitu slavnostně předali, akorát nevím, proč se křižovali, 
když sem jim řekl, že mám eště mladšího bratra, keré by na tu samó školu chtěl 
chodiť.
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aneb Příběh napsaný životem

kuřata na sokolce

TAK PRÝ, ŽE
BEDŘA NEUMÍ NIC 

POŘÁDNĚ!

MŇAM, BEDŘO,
KDES TO KÓPILA?

V MAKRU?NE,
U ŽIDA.

TO KUŘE BYLO
NEJAKY ZTUCHLY!
SU S TEHO ZDUTÉ.

1.

2.

3.

4.
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NO TOŽ
SI TO PŘEDSTAVTE.

NAJEDNÓ MĚ DNESKA PO OBĚDĚ
ŽBLÓCHLO V BŘUCHU. TOŽ SEM ŠEL

NA KABINU A ZASEKLA SE MNĚ KLUČKA.
TOŽ SEM DESET MINUT BUŠIL

NA DVEŘI, ALE NIKDO NIC.
NAKONEC SEM V TYM KVÁDRU

MUSEL PŘELIZT ZIDKU DO VEDLÉŠÍ KABINY.
TAM UŽ SEDĚL ŠIRA,

ALE NEMOHL SE HNÓŤ.
TOŽ TO OPRAVIME ASI AŽ

PO PŘEHLIDCE...

bedřino okénko
„Kdybyste mi někdy *** řekli něco pěknyho, 
třeba když něco udělám dobře, že byste mě ***  
pochválili. Ale vy ne, vy vždycky, když se něco 
po***, tak řeknete, to udělala Bedřa. Milan se zasekl 
na záchodě - může za to Bedřa, ***. Smazaly se 
Milanovy data – může za to Bedřa. Vyhodila jsem  
Milanův záchodovej deodorant, kdo za to může? 
Vždycky! *** “

5.

6.
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s herci po představení

kolokvium
Jarda Krátký
Jakou funkci zastáváte?
Já jsem tu jako zvukový technik a osvětlovač a občasný 
herec v souboru.
Dozvěděli jsme se, že jste měli nějaké personální 
změny při nacvičování hry…
Původně jsme měli hrát Charlieho tetu, ale vzhledem 

recenzor
aneb Co jsme včera pomluvili
Komedie o zkrocení
Soubor: Dobrovolné divadlo
               Tovačovské
Autor: Václav Beran
Režie: Zdeněk Vojtášek

„Zkrocení zlé ženy“ napsal William 
Shakespeare kolem roku 1594; 
s největší pravděpodobností se jednalo o 
jeho první čistou komedii. Přestože hra není 
formálně dokonalá, je uváděna  často (v českých zemích více než sto inscenací od roku 1945), 
a to zejména pro své vděčné téma; téma vztahu muže a ženy bude tvůrce i diváky zajímat 
vždycky. Zjednodušenou verzi z pera Václava Berana a s pozměněným názvem „Komedie 
o zkrocení“ přivezlo Dobrovolné divadlo Tovačovské, o němž lze říci, že je na samém 
počátku své cesty. V roce 2011 jsme viděli jejich „Ducháčky“, od té doby se pokusili 
nastudovat „Charleyovu tetu“, z provozních důvodů změnili titul, posléze strávili 
s „Krocením“ dva dlouhé zkušební roky – a na kojetínské přehlídce hráli teprve druhou 
reprízu. V diskusi s lektorským sborem byly pojmenovávány jak omyly zásadnějšího 
charakteru (absence přesného výkladu tématu a základní situace, od níž by se měly 
odvíjet situace vnitřní i výběr prostředků pro jejich naplnění), tak konkrétní nedostatky 
technického charakteru (z oblasti herecké je to pohyb po jevišti a mluva, z dalších oblastí 
např. nejednotnost výpravy). Nicméně lze doufat, že soubor - který je v mnoha ohledech 
dobře teoreticky vybaven - bude nadále i v nelehkých podmínkách holdovat divadelní 
Thálii, a že jej nevidíme na přehlídce naposledy.                                            Petra Kohutová
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k složitosti hry a k obsazení nám nevycházeli lidi. My jsme nesehnali dostatečný 
počet mladých žen na role, tak jsme změnili hru na komedii.
Takže obsazení souboru zůstalo stejné, jenom se změnila hra?
Vlastně jeden z našich členů tragicky zahynul. Místo něj tam byl Milan - jako nový 
člen - a s ním tam přibyla ještě Sandy, slečna, která hrála teď v průběhu roku.
Máte na repertoáru většinou klasické hry, nebo i něco moderního?
No, tohle je vlastně druhá hra, první byli Ducháčkové, které jsme hráli tady 
v Kojetíně. Chtěli bychom do budoucna něco modernějšího, ale zatím jsme nenašli 
nikoho, kdo by napsal scénář a nenašli jsme nic, co se dá provést s takovým 
sparťanským vybavením, které máme.

Vendula Spálovská
Je tohle Vaše první role?
No ještě provádím prohlídky na zámku v Tovačově, tak 
zhruba mám zkušenosti s vystupováním.
Připravujete se na představení tak, že se třeba 
rozmlouváte nebo rozcvičujete pomocí nějakých 
jazykolamů? 
Né, to né. Spíš si opakujeme každý svůj text. Žádné jazykolamy.
A máte nějaké herecké manýry? Vozíte si talismany?
Asi ne, na to moc nejsme. Já na talismany moc nevěřím. Kuře - kuře je rekvizita, 
takže to patří do hry.
Byla by pro vás atraktivnější role Kateřiny, té nehodné?
Ona by mi ji kolegyně nedala, ona by mě zbila. Ale doopravdy, asi bych ji nechtěla, 
protože toho má hodně. Možná časem.

Celý soubor
Kdo si myslíte, že je u vás nejtalentovanější?
Vendula: Samozřejmě Kuba.
Kuba: Spíš Zdeněk. Akorát on se neumí naučit 
text. Já se naučím text. Občas.
Zdeněk: To není fér, já jsem měl na učení 
o rok míň než všichni ostatní!
Kuba: Tys to neuměl ani předtím!
Kdo si myslíte, že je nejošklivější?
Vendula: Já!     Hana: Já!     Všichni: Kuba! Je  to Kuba!   Zdeněk: Druhej milovník.
Jaký je váš herecký vzor? Hana: Pro mě jednoznačně Meryl Streep, ale to já nejsem.
Jak si myslíte, že dopadnete, tady na té soutěži?
Hana: My už jsme dopadli! (smích) My už jsme dopadli, ale jsme vychlámaní, takže v poho…
Bojíte se soudu poroty?
Zdeněk: Vůbec ne. Hana: V žádným případku. Kuba: Ještě dva panáky a budeme 
porotu soudit my. Zdeněk: My už soudit nepotřebujeme. Já už jsem soubor seřval 
a porota musí jednat s nějakou slušností, takže k nám nebudou tak drsní, jak k sobě 
budeme drsní my.
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recenzor
aneb Co jsme včera pomluvili

s diváky po představení
kolokvium

Olga Tvrdoňová
Jak si prozatím užíváte představení?
Užívám si to. Hraje tam můj synovec a jde mu to pěkně.
Koho hraje váš synovec?
Ježíšmarja. Ten, co bere tu Kačenku. Petruccio. Ty jména 
mi vždy unikají.
Hodláte jít i na jiná představení v rámci divadelního 
Kojetína?
To bohužel nestihnu, přijela jsem jen na otočku.
Chtěla jste se někdy stát herečkou?
Ano, hraju taky s ochotníkama.

Manželé Zahradovi
Proč jste se rozhodli jít zrovna na tohle představení?
Tak my chodíme většinou na komedie, čili to je ten 
důvod.
Co byste vytkli hercům?
Myslím si, že v rámci kategorie amatérských spolků, není 
co vytknout.
Co říkáte na kulisy a vůbec přípravu?
Co se týká kulis, tak je to takové slabší, ale s tím se musí počítat.
Chodíte radši do divadla, nebo koukáte na televizi?
Je to takové všestrannější, to znamená, že je to tak půl na půl.
Chtěli jste se někdy stát hercem, nebo herečkou?    V žádném případě.
Nijak vás to neláká?    Ne, v žádném případě. 
Jak často chodíte do divadla?    Řádově tak jednou za čtvrt roku.

Legenda o kytici
Soubor: Nezávislý divadelní spolek Staré Město
Autor: Karel Jaromír Erben
Režie: Bára Hubíková
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Nezávislý divadelní soubor Staré Město 
přijel s jediným českým titulem letošního 
Divadelního Kojetína - s Legendou 
o Kytici na motivy Karla Jaromíra 
Erbena. Velikou výhodou vynikající 
inscenace byl poučený dramaturgický 
přístup: dobrý výběr balad, obsahující 
nejen nosný příběh, ale i divadelní 
potenciál (Vrba, Svatební košile a Štědrý 
den), citlivé zacházení s úpravou textu 
ještě před jeho převedením do scénáře 
a konkretizace a domyšlení některých 
motivů. Diskutabilní bylo připsání postavy Osudu a odstranění křesťanského 
motivu ze Svatební košile. Vynikající byla obrazová a hudební složka inscenace, 
jakož i práce s mladými interprety. Představení nepostrádalo velkou míru 
autenticity a nenechávalo diváka na pochybách, že se jedná o kolektivní práci, 
při níž režisér není mentorujícím organizátorem, ale partnerem svých mladších 
kolegů. Při diskusi s lektorským sborem (o inspirativnosti zhlédnutého svědčí její 
délka, neboť trvala o půl hodiny déle než samotné padesátiminutové představení) 
bylo doporučeno dokonkretizovat a srovnat úroveň stránky recitační, či přesněji 
mluvní, s úrovní stránky obrazové.  

Petra Kohutová

s herci po představení

kolokvium
Bára Hubíková (režisérka)
Vy jste vybírala tuhle hru?
Ne, vlastně nevybírala. Vybírala ji choreografka. Původně 
to bylo totiž tanečně divadelní představení, takže s tím 
nápadem, že budeme hrát kytici, přišla choreografka. Já 
jsem ale vybírala balady, které budeme hrát.
Proč zrovna Karel Jaromír Erben a jeho Kytice?
Já jsem vždycky měla Erbena ráda.
A proč zrovna tyhle tři povídky?
Protože je podle mě spojuje jedna specifická věc – postava osudu, kterou jsme taky 
použili, a to je to propojení tady těch balad.
Odkud jste vzali tu velmi působivou hudbu?
To je otázka pro mého kolegu. Já jsem potom jenom ve spolupráci s ním určovala, kde 
co použijeme nebo co bychom ještě doladili. Ale autorem hudby je Osud (herec, pozn. 
red.). Já to na něho klidně prozradím, je i hudebník. Takže to je otázka pro něho.
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Co říkáte na atmosféru v hledišti?
No úžasný. Diváci byli úžasní, moc. Cítili jsme, že jdou s náma. Aspoň nám 
to tady tak připadalo.
Jak dlouho jste u divadla?
Já osmnáct let.
Kolik let z toho režírujete?
Osud: JÍDLOOO!
Tohle je zvěřinec, to není divadlo. Jak dlouho režíruju? První věc, kterou jsem 
režírovala, byl Víkend od Ivana Krause. A ten jsme dělali asi pět let nazpět.
Co byste řekla na dnešní výkon vašeho souboru?
Tak částečně se na tom určitě podepsala nějaká nervozita. Ale já už jsem 
zvyklá, že lidi, se kterými dělám, podávají navzdory trémě a jinému prostředí 
standardně dobré výkony. Já jim v tomhle věřím. I když se to nezdá a jsou to 
hodně mladí lidi, jsou to taky profesionálové. Pro mě.
Co byste řekla na počet diváků v hledišti?
To je individuální. My už jsme zvyklí hrát, třeba teď ty poslední dvě 
představení. Na jednom jsme hráli pro deset diváků a na druhém pro sto 
dvacet tři, takže my ty počty nepoměřujeme. Ono je to totiž tím tématem. 
Trošku odrazuje, když se hraje Karel Jaromír Erben a Kytice...
Myslíte, že na komedie chodí víc lidí?
My třeba taky pořádáme přehlídku, u nás ve Starém Městě, a větší zájem je 
tam o komedie. Je taková těžká doba, lidi se potřebují rozptýlit. Ale zase my 
to bereme tak, že náš divák si nás najde, a my si toho vážíme a je to pro nás 
cennější. To se pak hraje strašně dobře. Určitě tady diváci nejsou omylem 
a vědí, o co jde. Já se setkávám hodně s tím, že divák si chce odpočinout, 
chce mít názor a chce mít čistou hlavu. A to není smyslem divadla, které my 
chceme dělat. My chceme, aby ho to při odchodu tížilo v hlavě, aby měl o čem 
přemýšlet. Aby to prostě nebylo, že zavře dveře a neví, na co koukal.
Účastíte se Divadelního Kojetína poprvé?
Ano, poprvé.
A hodláte přijet znovu?
Máte krásné prostředí, jsou tady hrozně milí organizátoři… My chystáme 
další věci, takže asi ano. I když teď chystáme divadlo pro děti, tak nevím, 
jaký je zájem organizátorů o představení dětská.
Neměli jste problémy s rozměry jeviště? Některým 
divadelníkům před vámi se zdálo moc velké.
Ne, víte, jak to vyznělo na začátku? Že my jsme hráli 
i na poli. Tak to je pravda, my jsme třeba ztvárňovali 
legendu o tom, jak se k nám dostalo pěstování pohanky 
do našeho kraje a hráli jsme to přímo na tom poli, 
kde se pohanka poprvé vysela. Takže my hrajeme 
i na venkovních prostranstvích. Snažíme se pracovat 
i s prostorem. Tohle nás určitě nezaskočilo.
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Ondřej Haluza (zvukař)
Podle paní ředitelky jste hudebník…
No, tak trošku jsem. Jenom malinko.
Na co hrajete?
To je těžká otázka. Spíš na co nehraju. Ne, tak bicí nástroje, 
klávesové nástroje, nějaké dechy a tak. Kytara.
Jak dlouho jste u divadla?
U tohoto souboru jsem od loňského dubna, kdy jsme 
začali dělat právě Kytici. A jinak divadlo hraju už několik 
mnoho roků. Působil jsem i ve Western Parku v Boskovicích, kde jsem hrál jednu 
sezónu. Dramaťáky jsem procházel už od mala.
Podle čeho jste vybíral hudbu do Kytice?
Hudbu jsem vybíral hlavně podle pocitu nebo podle toho, jak na mě ta situace 
působila a podle toho, co v té situaci chybělo, tak aby to tam dodávala ta hudba. Aby 
vlastně dokreslovala jednotlivé obrazy. A taky aby byla líbivá a instrumentální.
Jak byste ohodnotil výkon celého sboru?
Já nerad hodnotím výkony, protože jednak mám zkreslenou představu, jednak se 
na to vůbec nesoustředím a jednak si tu hru vůbec nepamatuju, jak to probíhalo. 
Jenom pár momentů - takové chvíle, kdy jsem nebyl tam, kde jsem měl být nebo 
jsem dělal to, co jsem neměl dělat.
Jak byste ohodnotil publikum?
Mně přišlo, že šli s náma. Jako vnímali, co se tam děje a to je tak všechno, co vám 
můžu říct.
Jaký máte pocit z tohoto vystoupení? Váš osobní pocit… Jak se cítíte… U srdce… 
Tady uvnitř…
Já se cítím daleko líp, než jak jsem si myslel, že se budu cítit. Než byl můj 
předpoklad.
Myslíte, že se sem ještě vrátíte se souborem?
Ať tak nebo tak, já spíš bojuju s tím, že nemám dostatek času. Takže spíš z toho 
důvodu nemůžu být pořád na place, ale já to mám rád. Je to fajnová atmosféra.
Proč si myslíte, že vám paní ředitelka přidělila zrovna tyhle role?
(minuta zamyšleného ticha) Já fakt nevím. Paní ředitelka na to má cit, ta to pozná.

Kristýna Baděrová a Tereza Šimková (hérečky)
Jak dlouho jste u divadla?
Kristýna: Tady u tohoto, nebo celkově? Celkově 
čtyři roky.
Terka: Celkově skoro pět.
Společně?
Terka: Jojo.
A v tomto souboru?
Kristýna: Asi druhý rok... Od začátku přestavení 
v podstatě.
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Terka: Tak od 2009. Nebo deset? Asi nějak tak.
Jak se vám hrála vrba?
Kristýna: Vrba?
Terka: No, špatně.  Ale ne, tak vrba se mi zrovna hraje dobře.
Proč jste se rozhodly začít s divadlem?
Terka: Baví mě to a pomůže mi to při matuře.
Kristýna: Se přiznám, že mě k tomu dovedla teta. Nedobrovolně.
Proč myslíte, že jste dostaly zrovna tyto role?
Kristýna: Já si myslím, že podle toho, jak se na to člověk hodí povahově.

s diváky po představení
kolokvium

Jana Šušlíková
Co říkáte na představení, výkony herců, kulisy?
Bylo to fantastický, bylo to krásné, bylo to nádherné...
Jaká část se vám nejvíce líbila?
Všechny, já znám Erbena dobře, opravdu, bylo to 
krásné.
Měla jste někdy sama herecké ambice?
Já jsem hrávala ochotnické divadlo, když jsem byla mladší... Hrála jsem například 
Magdalénu Dobromilu Rettigovou, aj tu Českou Polku jsme hrávali.
Máte radši televizní záznam, nebo živé divadlo?
Raději takhle - živé divadlo.
Viděla jste ještě jiné představení tady v Kojetíně?
Ano, dopoledne jsme byli na tom divadle z Tovačova, to se mi taky moc líbilo. Já 
mám ráda divadlo, hodně.

Iveta 
Jak jste si užila toto představení?
Bylo to moc příjemné!
Jak byste ohodnotila výkony herců?
Tak já jsem neviděla ostatní účinkující hry, ale tohle 
bylo super, bylo to fakt pěkný, působivá atmosféra, 
propracovaný.
Podle účasti a aplausu bych to tipoval na jednu 
z nejlepších her...
Možná, že ano...
Co byste souboru naopak vytkla?
Snad nic, možná pomalý rozjezd, zezačátku to vypadalo tak nijak, ale potom se 
rozjeli úplně super.
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A viděla jste nějaké jiné zpracování Kytice?
Tak jedině filmové, divadelní ne.
Jste na Divadelním Kojetíně poprvé?
Ano.
Máte nějaké herecké ambice?
Nee! (smích) Já určitě ne! Mám přátele ochotníky, ale já určitě ne.
Chodíte do divadla i na jiné žánry, například na operu?
No, spíš jen na ta ochotnická představení. Ale když se podaří, tak zajdu i na 
operu.

Tomáš Schybík
Co říkáte na představení?
Líbilo se mi zpracování, účinkující parádní, jsem 
spokojenej!
Byl jste i na dalších hrách v rámci Divadelního 
Kojetína?
Ne, toto je moje první návštěva. Ale jsem nadšen a budu 
se vracet...
Jaká část představení vás zaujala nejvíc?
Všechny, bylo to krásně zahraný, nejvíc se mi emočně líbila balada Vrba. Z mé 
strany se vše líbilo.
A viděl jste nějaké jiné divadelní zpracování Kytice?
Viděl, ale už je to delší dobu.
Máte nějaké herecké zkušenosti?
Z mé strany ne, nikdy jsem si nepřál herectví zkusit.
Máte radši kino, nebo divadlo?
Divadlo, tam je kus citu! A kino...
Tam je kus reklam! Máte v sobotu večer čas?
No, momentálně vám ho věnuji, takže ano.

„Čtu
Divadelního Koječáka,
protože mám rád kuřata

a taky chleba se sádlem!!!“

dívka z čísla 5
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aneb jídlo, pití, peníze, prachy (máme rádi)

osazenstvo měks

Celý týden se o vás (i o nás) staralo milé, vstřícné a starostlivé osazenstvo Městského 
kulturního střediska: Hana Svača Svačinová, paní Nováková, Kačka Krčmařová, 
Monča Nováková a Pavča Bedřa Dvořáková. Abyste byli v obraze, co přesně mají 
na svědomí, slovo umělce vám to rádo přiblíží.

Věděli jste, že:
- člověku, tvoru tvořivému a lačnému po kulturním vzdělání, při sledování 
divadelního představení, nehledě na kvalitu, vždy vytráví? A že hlad člověka, 
tvora tvořivého, vyhladovělého z představení, jenž navštívil, poněvadž byl lačný 
po kulturním vyžití, neukojí jídlo všedního charakteru, nýbrž pouze a jedině strava 
kvality podávané americkým, ruským a slovenským astronautům ve vesmíru 
vesmírného smyslu slova?
- o výše zmíněném se po celý týden Divadelního Kojetína 2013 s grácií hostesek 
Filmového festivalu v Karlových varech staraly krásky, které člověku rozzáří den 
jen jedním letmým, byť osudovým pohledem? Krásky, na jejichž čísla a fejzbuky se 
nás v redakci každý den ptali mladíci, muži i dědové se slovy: „takovýho tousta, 
jako od těch slečen, jsem nikdy neměl!, takovou kofolu neměli ani v reklamě!”. 
A že těmi kráskami nemáme na mysli nikoho jiného než onu slavnou dvojici – 
Bedřa und Monča?
- ochotník, tedy tvor tvořivý, pracuje? Že pracuje pilně? Že pracuje pilně a ochotně, 
bez nároku na honorář? A přesto, že ochotník je tvor pracující pilně, ochotně a bez 
nároku na honorář, vždy při svém působení na Divadelním Kojetíně 2013 dostane 
vše, co je mu na očích viděno, ba dokonce i víc? Ba dokonce i to, co si jen v skrytu 
duše troufá přát?
- o ona nevyslovená přání se po celý náš „pobyt“ starala neméně usměvavá a stejně 
energii dobíjející dvojice; říkáme jim paní Nováková a paní Kačka Krčmařová. Jsme 
rádi, že je máme.
- že o kontrolu dění ve škole se stará paní ředitelová či pan ředitel? Že o pořádek 
ve městě se stará pan policajt a jeho paní policajtová? Že o kontrolu kontroly 
celosvětového dění, včetně dění ve škole a dění ve městech, vyjma však dění na 
Divadelním Kojetíně 2013, se stará Chuck Norris?
- o kontrolu přehlídky, zdárný průběh, spokojenost všech, úsměv na rtech každého 
zúčastněného, uchlácholení starostí všech redaktorů, peace in heart of everyone on 
The festival of theatre in da city Kojetín se starala opět dvojice. Že je to dvojice 
našim srdcím nejbližší (a to výše zmíněné dvojice jsou našim srdcím dosti blízké)? 
Že v rámci Divadelního Kojetína si nemůže ani samotný Texaský Ranger dovolit 
na božskou Svaču a šarmantního Milánka? 
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Dosti otázek! Čas tvrzení! Vy víte, že nejde slovem psaným vyjádřit dík, jenž by si 
tihle lidé zasloužili. Stejně tak jo vy i my jsme si toho vědomi. Proto tenhle článek 
končíme a běžíme jim onen dík vyzpívat, vytančit, vyplakat… Ne, to ne! My tedy 
utíkáme… Děkujemeeee!!!

koniny máte všude dost
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přepadení v kuřárně
aneb Akramovo vysvětlení k jeho příjezdu
Akrame, Divadelní Koječák měl před začátkem 
Divadelního Kojetína obavy, zda vůbec dorazíš. 
Nakonec se k nám doneslo, že se nechceš vyjádřit, 
protože ses snad přidal ke kmotrovské mafii.
Co nám k tomu řekneš?
Já bych tuto zprávu rád dementoval. Existenci 
kmotrovské mafie popírají všechny politické strany 
u nás. Takže já ani nemohu tváří v tvář takovým 
autoritám tvrdit, že to, s kým spolupracuji, je 
kmotrovská mafie. V každém případě jsou to lidé, 
kteří mají velkou moc a teoreticky by člověku mohli 
zabránit příjezdu do Kojetína. 

K této otázce už se raději nebudeme vracet. Dále jsme slyšeli, že snad nechceš 
do Kojetína přijet proto, že jsi oslovil Lukáše Vaculíka a budeš natáčet druhý 
díl Lásky z pasáže.
To je skoro pravda. Já jsem se rozhodl natočit druhý díl filmu, nejedná se ale 
o Lásku z pasáže, nejedná se o Vaculíka a nejedná se ani o Sagvana Tofiho. Ale měl 
to být druhý díl. Bohužel ti mocní přátelé, o kterých jste se zmínili v první otázce, 
mi nedovolí říct, čeho to měl být druhý díl. Nějaký druhý díl se asi bude realizovat, 
ale jestli to bude přímo natáčení filmu, to se říct nedá. A jestli se toho kromě mě 
vůbec zúčastní ještě někdo jiný, to se asi taky říct nedá. 

Dovolili by ti vyjádřit se k dalšímu dílu Básníků, který prý taky hodláš natočit 
a kde má snad hlavní roli místo Šafránka hrát Masařík, kterého jsi ztvárnil ty?
Ano. Já bych v každém případě chtěl poopravit názor, že na něco odpovídat 
nesmím nebo nemůžu; já na to nechci odpovídat dobrovolně a rád. Na tuto 
otázku odpovím naopak velmi rád: ano, v roce 2048 se chystá natáčení dalšího 
dílu Básníků, ve kterém by měla vystupovat postava Masaříka v hlavní roli. 
Má to určitá úskalí, řekl bych biologického charakteru, která teď řeším se svým 
lékařem. 

Nemůžeme se ubránit jisté otázce; máme to celé chápat tak, že Tě na Divadelní 
Kojetín někdo poslal, abys zjistil jisté informace?
V žádném případě. Naopak. Bylo mi umožněno přijet sem na festival s tím, že sem 
žádné informace nepřinesu. To byla jedna z podmínek. 
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semenář okem héreček
aneb „Když leží na scéně flinta, v závěru se s ní   

zastřel.“
Zakopni, zakopni, zakopni… Co jiného by měl udělat hérec, když mu scénárista 
zlomyslně udělá bouli na koberečáku... Vždyť je to úplně jasný, ne?
Bouchnout se nebo se odbouchnout, to je, oč tu běží…
Radim se snažil v adeptech na scénáristy zasemenit:
Semínko č. 1: Nevyužitá flinta na jevišti je jako Kojetín bez Akrama.
Semínko č. 2: Neper se s rejžou!
Semínko č. 3: Táhni už s tím gaučem!
Semínko č. 4: Pryč z těch vrat, chce to zvrat!
Semínko č. 5: Vrať se do baroka!
Semínko č. 6: Buď jak komunista, vezmi ze scény, co půjde!
Semínko č. 7: Za tvrdý lavice se tvrdě platí, inkasuj!
Semínko č. 8: „Vy jste osvětlovač? Ne, já su světelný designér, hňupe!“  Mysli!
Semínko č. 9: Buď použij proutky, nebo jim dej loutky!
Semínko č. 10: Seš důležitej, nenech si sr* na hlavu!
Z důvodu onemocnění původně plánovaného přednášejícího Jaroslava Milfajta 
musel zaskočit herec Radim Koráb, a tím nás opět zaskočil svými znalostmi, 
tentokrát z oboru scénografie. Ten člověk umí snad všechno! Ještě aby ne, když 
to měl tři semestry na škole, že? V poměrně úzkém, za to však pro věc nadšeném 
okruhu posluchačů, jsme se dozvídali postřehy a zajímavosti. Zkušenosti z divácké 
praxe přinášeli všichni posluchači, nejvíce se však o slovo hlásila redaktorka Milča, 
která už si řekla, že je tu nějakej ten den a že už skoro mluví po hanácku a že už 
toho má dost, a tak všem připomene, že ona je z jižních Čech a tam to dělaj takhle! 
Radim nás upozornil na to, že i scénograf se má hlásit o slovo u režiséra, páč ty 
kunčafty pouze s dramaturgem už jsou překonané. Vše jsme si pečlivě zapsali 
a lektor mohl pokračovat… Provedl nás historií scénografie, protože takový řeči má 
každý rád, a zdůraznil roli nádherné barokní scénografie, která měla promakané 
rychlé změny scény v řádu několika sekund! To je, co? Radim nás překvapoval 
a překvapoval… Třeba tím, že nostalgicky zavzpomínal na dobu kolem '48. Jo ták, no 
prej to bylo proto, že v té době se začala scéna stavět jinak. Na kulturu totiž nebyly 
peníze, a tak se bralo, kde se dalo… a tak ze scény odstranili přebytečné cetky. Ve 
vzduchu po celou dobu semenáře létala jména nestorů oboru -  jako Zelenka, Labský, 
Dušek, Milfajt, Franz nebo Zavarský. Na závěr nám lektor důrazně doporučil navštívit 
Roškotovo divadlo v Ústí nad Orlicí: „Tam jeďte! Tam když pojedete, tak se po*!“
Nejdůležitějším úvodním doporučením pro scénografy se stala věta: „Vše, co je na 
jevišti, by mělo být použito... To znamená, že když leží na scéně flinta, v závěru se s ní 
zastřelte.“
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kowallwood
Členové Hanácké scény ve spolupráci s bývalými studenty Gymnázia Kojetín natočili 
filmový trhák, který v červnu 2012 oslavili chodníkem slávy podle hollywoodského 
vzoru. Každý ze zúčastněných herců dostal svou vlastní hvězdu na kovalovický 
chodník před zámečkem.


